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Rada Miejska w Brzesku 

Komisja Spraw Społecznych 

Protokół 2/2024 

2 Posiedzenie w dniu 14 czerwca 2024 

Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Brzesku, ul. Bartosza Głowackiego 51 

Obrady rozpoczęto 14 czerwca 2024 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 15:06  

tego  samego dnia- posiedzenie wspólne 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków 

Obecni: 

1. Barbara Borowiecka 

2. Dariusz Bruc 

3. Jadwiga Dadej 

4. Adam Kwaśniak 

5. Kamil Trąba 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach  

2. Skarbnik Celina łanocha 

3. Dyrektor Urszula Białka 

4. Dyrektor MOK Ewelina Stępień 

5. Dyrektor PiMBP Karina Legutek 

6. MOPS w Brzesku Ludmiła Kochańska 

Ad.1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Barbara Borowiecka  otworzyła posiedzenie komisji, witając 

uczestników. Na podstawie listy obecności, sprawdziła obecność, a  następnie stwierdziła prawomocność 

obrad. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 5, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne 
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OBECNY (5) 

Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Adam Kwaśniak, Kamil Trąba 

NIEOBECNY (0)  

Ad.2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca komisji odczytała porządek obrad komisji zawarty w zaproszeniu, stanowi 

załącznik  do protokołu. 

Do porządku obrad zmian nie zgłoszono. 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

3. Informacja na temat uwag wniesionych do protokołu komisji z posiedzenia odbytego w dniu 

20 maja 2024 r. 

4. Zapoznanie się z informacją na temat form planowanego wypoczynku dzieci i młodzieży w 

okresie wakacji w Gminie Brzesko. 

5. Raport o stanie gminy – analiza i dyskusja nad przedstawionym dokumentem. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r. oraz 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej kwestii. 

7. Sprawy bieżące, wolne wnioski i zapytania - w tym opiniowanie projektów uchwał, 

rozpatrywanie wniosków i pism skierowanych do rozpatrzenia przez Komisję. 

8. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Ad.3. Informacja na temat uwag wniesionych do protokołu komisji z posiedzenia odbytego w 

dniu 20 maja 2024 r. 

Protokół z posiedzenia komisji odbytego w dniu  20 maja 2024 r. został przyjęty bez uwag. 

Ad.4. Zapoznanie się z informacją na temat form planowanego wypoczynku dzieci i młodzieży 

w okresie wakacji w Gminie Brzesko. 

Referują: Dyrektorzy  MOK, MOPS, PiMBP, BOSiR, EKiS, UM 

Informacje przekazali komisji : 

Dyrektor Urszula Białka – organizacja wypoczynku w szkołach i  wykorzystanie hal sportowych; 

Ludmiła Kochańska MOPS – organizacja kolonii , wielkości dofinansowania  do organizacji 

kolonii dla dzieci z rodzin dysfunkcyjnych , oraz potrzeby zwiększenia ilości miejsc na koloniach, 

tak, by w czasie wakacji dzieci mogły wypocząć; 
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Radna Agata Podłęcka -  organizacja  letnich wyjazdów wakacyjnych organizowanych przez 

Parafie w ramach środków pozyskanych  z różnego rodzaju  projektów i środków 

pozabudżetowych; 

Dyrektor MOK i PIMBP – organizacja wypoczynku letniego , stacjonarnego pod opieką 

pracowników MOKU i biblioteki , organizacja półkolonii ; 

Komisja dyskutowała również na tematy dot. letnich wyjazdów  dla dzieci z rodzin mniej 

zamożnych, sprawowania opieki nad dziećmi w wakacje, pozyskanych dotacji przez 

Stowarzyszenia  i organizacje pozarządowe  na organizacje wypoczynku letniego  min. ze 

środków profilaktyki p. alkoholowej, świadczonej opieki nad dziećmi przez świetlice  przy 

parafiach. 

Radny Adam Kwaśniak – zapytał w sprawie planowanego remontu obiektu basenu. 

 Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach – przedstawił informacje dot. wielkości środków 

pozyskanych przez gminę na remont obiektu basenu z Polskiego Ładu , kiedy rozpocznie się 

kompleksowy remont obiektu , jakie są przybliżone koszty.  

Głosowano w sprawie 

Komisja zapoznała się z ofertami organizacji letniego wypoczynku dzieci i młodzieży 

organizowanych przez MOPS, MOK, BOSiR, PiMB i  pozytywnie ocenia  organizację planowanego 

wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji w Gminie Brzesko. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Adam Kwaśniak, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.5. Raport o stanie gminy – analiza i dyskusja nad przedstawionym dokumentem. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach dokonał szczegółowego omówienia Raportu o stanie 

gminy za rok 2023. 
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W dyskusji głos zabrali: 

Radna Barbara Borowiecka – zapytała w sprawie  planów rozbudowy struktury rekreacyjnej na 

terenie Gminnego Parku Wypoczynku na os. Jagiełły oraz Ogródków Działkowych „ Nasz Plon” , 

w zakresie uregulowania prawa własności i planów zagospodarowania. 

Radna Agnieszka Mastalska – Sowa – zapytała w sprawie procedury uchwalania planów 

zagospodarowania gminy i ich wdrożenia.   

Na zapytania odpowiedział Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach. 

Głosowano wniosek w sprawie 

Po analizie raportu o stanie Gminy Brzesko za rok 2023 komisja pozytywnie opiniuje 

przedstawiony dokument i  wnioskuje o udzielenia Burmistrzowi Brzeska wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (3) 

Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (1) 

Kamil Trąba 

NIEOBECNI (0) 

Ad.6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r. 

oraz zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej kwestii. 

Zreferowała: Skarbnik Gminy Celina Łanocha 

Głosów w dyskusji brak. 

 Głosowano w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania sprawozdania finansowego Gminy Brzesko za 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne 

ZA (4) 

Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Głosowano w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brzesko za 2023 r., 

sprawozdania RB wraz z informacją o stanie mienia Gminy Brzesko oraz Instytucji Kultury. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (4) 

Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Zreferowała: Skarbnik Gminy Celina Łanocha 

Głosów w dyskusji brak. 

 Głosowano w sprawie 

informacji o wykonaniu planu finansowego rachunku dochodów środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COViD oraz Funduszu Pomocy za 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne 

ZA (4) 

Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Zreferowała: Skarbnik Gminy Celina Łanocha 

Głosów w dyskusji brak. 

Ad.7. Sprawy bieżące, wolne wnioski i zapytania - w tym opiniowanie projektów uchwał, 

rozpatrywanie wniosków i pism skierowanych do rozpatrzenia przez Komisję. 

 Projekt Uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Brzesko na lata 2023-2025, omówił Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach. 

Radna Barbara Borowiecka – przypomniała sposób procedowania nad powyższym projektem 

uchwały w poprzedniej kadencji RM. Jednym z argumentów ściągnięcia porządku obrad sesji 

projektu był brak opinii merytorycznej komisji , Komisji ZPSiR. Praca tej komisji  jest trudna, 

odpowiedzialna i powinna być odpowiednio wynagradzana, dlatego też wnioskuje i prosi  

o przyjęcie przez komisję Spraw Społecznych projektu uchwały jw.  

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Brzesko na lata 2023-

2025  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (3) 

Barbara Borowiecka, Jadwiga Dadej, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dariusz Bruc, Adam Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Projekt Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej  dla gminy Brzesko na lata 2024-

2030 szczegółowo omówiła Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej Ludmiła Kochańska. 

W dyskusji : 

Przewodnicząca komisji Barbara Borowiecka – zapytała jaka jest przyjęta procedura, jeśli są 

sygnały np. ze szkoły, że w danej rodzinie ucznia, dzieje się źle. Zespół wie, że jest problem bo 

ma  zgłoszenie pisemne , i co dalej w tym zakresie jest czynione by ten problem starać się 

rozwiązać, jak to jest monitorowane. W jaki sposób ten system przeciwdziałania jest 

wykorzystywany. 

 Ludmiła Kochańska – przybliżyła jak wygląda współpraca ze wszystkimi instytucjami 

powołanymi właśnie do tego, by świadczyć pomoc rodzinom jeśli zajdzie taka potrzeba. 

Działania edukacyjne w tym zakresie prowadzone są w szkołach. My jako Zespół wspomagamy 

szkoły w takich działaniach, prowadzimy działania edukacyjne. Jeżeli do Zespołu trafia procedura 

Niebieskiej Karty – przybliżyła procedurę Niebieskiej Karty. Możemy tylko edukować i zmieniać 

myślenie , i nie pozwalać na stosowanie przemocy. Widać, że to działa w środowisku bo coraz 

więcej jest niebieskich kart i większa świadomość dzieci w tym zakresie.  

Przewodnicząca komisji Barbara Borowiecka i to jest właśnie to o czym mówi, pracownik MOPS 

pomimo takich sytuacji wykonuje podstawowe zapisy ustawowe , po to jest, by pomóc  

w rozwiązaniu problemu. Radna zwróciła uwagę iż zdarzają się przypadki przemocy wśród 

rówieśników w szkołach. Są to błędy wychowawcze, które należy redukować na poziomie szkoły 

i rodziny.  

Ludmiła Kochańska – przybliżyła jak przebiega praca  i prowadzone są działania w zakresie 

Niebieskiej Karty . Przybliżyła działania Zespołu Interdyscyplinarnego w tym zakresie. Po to jest 

program by te wszystkie instytucje które mają wpisane prowadzenie działań przeciw przemocy , 

pozwalało im  to na współpracę ze szkołami, i mogły taką kampanię edukacyjną w środowisku 

szkolnym przeprowadzić. 

 Przewodnicząca komisji Barbara Borowiecka Podziękowała za przygotowane informacje, 

zauważyła iż problem nie dotyczy tylko rodzin patologicznych, bo występują różne przypadki, 

które budzą realne zagrożenie w tkzw. „ normalnych rodzinach”, wykształconych i finansowo 

zabezpieczonych.  
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Radny Adam Kwaśniak zapytał w sprawie Niebieskich Kart. Czy te karty z poprzednich lat się 

sumują i jak przebiega proces, w przypadku ich zamknięcia. Kiedy te karty z lat poprzednich 

wygasają. 

Na zapytania komisji odpowiedziała P. Ludmiła Kochańska 

Po dyskusji opinia komisji: 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających 

przemocy domowej  dla gminy Brzesko na lata 2024-2030 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (4) 

Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Adam Kwaśniak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Kamil Trąba 

NIEOBECNI (0) 

 Dyrektor Urszula Białka – przedstawiła komisji  szczegółową analizę projektów 

organizacyjnych  szkół i przedszkoli publicznych na rok szkolny 2024/2025, prognozę 

demograficzną, analizę stanu zatrudnienia nauczycieli w placówkach oświatowych Gminy 

Brzesko.  

Zwrócono uwagę iż podjęte działania mają na celu podniesienie jakości nauczania oraz 

usprawnienie funkcjonowania placówek w naszej gminie. W ramach tej analizy zidentyfikowano 

kluczowe obszary wymagające restrukturyzacji w szkołach min. zajęć poza lekcyjnych, planuje 

się wprowadzić  system, który  pozwoli na lepsze zabezpieczenie potrzeb uczniów, ma  również 

na celu zaoferowanie wysokiego standardu nauczania w naszych szkołach. 

W dyskusji odniesiono się do: 

 potrzeb w zakresie  zatrudniania w szkołach psychologów i niedoborów kadrowych  

w tym zakresie; 

 nasilających się z roku na rok  wśród dzieci i młodzieży problemów natury psychicznej; 
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 dużego problemu z komunikacją miedzy  dziećmi z zaburzeniami psychologicznymi , 

ilości zaplanowanych godzin w arkuszach organizacyjnych szkół na zajęcia, mające 

pomóc dzieciom w przezwyciężeniu problemu, z zabezpieczeniem środków finansowych 

w budżecie gminy; 

 kwestii nastawienia rodziców do wyników nauczania; 

 zwrócono uwagę iż nakłada się bardzo dużo nowych zadań finansowych na gminę , ale 

nie zabezpiecza się na te zadania odpowiednich środków finansowych , dochodzi do 

sytuacji, że  wydatki bieżące  są wyższe niż dochody do budżetu; 

 kwestii ilości dzieci w przedszkolach publicznych i niepublicznych , braku zasadności  

finansowania przedszkoli niepublicznych, gdyż mamy  wystarczającą ilość  miejsc  

w przedszkolach publicznych i wykształconą odpowiednio kadrę ;w tym temacie 

wypowiedział się Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach, który przedstawił zapisy 

ustawowe w tym zakresie.  

Po dyskusji opinia komisji: 

Głosowano w sprawie 

Komisja zapoznała się z Projektami organizacyjnymi  szkół i przedszkoli publicznych, prognozą 

demograficzną, analizą stanu zatrudnienia nauczycieli w placówkach oświatowych Gminy 

Brzesko i opiniuje pozytywnie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Jadwiga Dadej, Adam Kwaśniak, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.8. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad , posiedzenie komisji zostało zakończone. 
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Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

Rada Miejska w Brzesku 

(-)Barbara Borowiecka 

 

Przygotowała: Inspektor Marta Kółkowska 

Brzesko, dnia 24 czerwca 2024 r.  


